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МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН 
ТЪРЖЕСТВЕНО ОТКРИ НОВАТА 
УЧЕБНА 2015/2016 ГОДИНА

446 новоприети студенти прекрачиха прага на Университета 
на 14 септември 2015 год. За 41-ви пореден път висшето училище 
посрещна своите първокурсници с тържествена церемония в 
зала „Магнум“.

Научен форум с международно участие на тема „Общественоздравна 
политика и практика” организира и проведе от 1-ви до 3-ти октомври 
факултет „Обществено здраве“ на МУ-Плевен по повод своя 10-годишен 
юбилей.

От 7 до 10 октомври МУ-Плевен бе домакин на 13-та Международната медицинска научна 
конференция за студенти и млади лекари. Форумът с мото „Еднопосочен билет към иновациите“ 
събра над 400 участници, представители на медицински университети от страната и чужбина. 
Специални гости на събитието бяха трима водещи в своята област учени - проф. д-р Робърт Холоуей, 
директор на Клиниката по онкогинекология във Флорида Хоспитъл, САЩ и един от основателите на 
Световния институт по роботика, проф. д-р Кеничиро Хасуми, основател на Международна 
изследователска фондация „Хасуми“-България и председател на МИФ „Хасуми“ в САЩ и проф. д-р 

Вилиян Платиканов, началник КАИЛ, УМБАЛ „Св. Марина“, гр. Варна. 

МЕЖДУНАРОДНА НАУЧНА КОНФЕРЕНЦИЯ ЗА СТУДЕНТИ 
И МЛАДИ ЛЕКАРИ В ПЛЕВЕН
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ФАКУЛТЕТ „ОБЩЕСТВЕНО ЗДРАВЕ” 
ОТБЕЛЯЗА СВОЯТА 10-ГОДИШНИНА 

С ЮБИЛЕЙНА НАУЧНА КОНФЕРЕНЦИЯ

В РАМКИТЕ НА ФОРУМА СЕ ПРОВЕДОХА:

САТЕЛИТНО ЕСЕННО УЧИЛИЩЕ
ЗА СТУДЕНТИ И МЛАДИ ЛЕКАРИ

ТЪРЖЕСТВЕНА ЦЕРЕМОНИЯ 

ЗА ВРЪЧВАНЕ НА 

ПОЧЕТНОТО ЗВАНИЕ 

„ДОКТОР ХОНОРИС КАУЗА“ 

КРЪГЛА МАСА НА ТЕМА: 

„ДА ГОВОРИМ ОТКРИТО 

ЗА СТИГМАТА 

ПРИ ПСИХИЧНИТЕ БОЛЕСТИ“

По време на конференцията бяха проведени две работни срещи на тема „Минимално инвазивни техники в 
хирургичната практика“. Организирани бяха и два тематични семинара: „Хирургично лечение на вродени 
сърдечни пороци“, и „Роля на социалните медии в медицината и възможности за специализация в чужбина“.
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10 ГОДИНИ ФАКУЛТЕТ „ОБЩЕСТВЕНО ЗДРАВЕ“
НАУЧНА КОНФЕРЕНЦИЯ

С МЕЖДУНАРОДНО УЧАСТИЕ ЗА ЮБИЛЕЯ

Факултет „Обществено здраве“ 
спази традицията и както преди 5 
години, така и сега отбеляза 10-
годишния си юбилей с научна 
конференция с международно учас-
т и е .  Ф о р у м ъ т ,  о з а г л а в е н  
„Общественоздравна политика и 
практика“, се проведе от 1-ви до 3-ти 
октомври 2015 г. в залите на 
Телекомуникационния ендоскопски 
център на Университета.

„Днес празнуваме създаването на 
основополагащото звено, благодаре-
ние на което Висшият медицински 
институт в Плевен се преобразува в 
университет с Решение на 39-тото 
Народно събрание от 2 септември 
2004 година“, заяви в своето поздра-
вително слово при откриването 
почетният председател на конфе-
ренцията проф. д-р Славчо Томов – 
ректор на висшето училище. Дека-
нът на Факултета, проф. д-р Силвия 
Янкуловска, която е и председател на 
организационния комитет на фору-
ма, също подчерта значението на 
този акт за преструктурирането и 
развитието на Университета, отбеля-
зал скоро своя 40-годишен юбилей.

На церемонията по откриването 
на конференцията бе отдадено 
заслужено внимание и почит към 
двама души с основни заслуги за 
структурирането и успешното 
развитие на ФОЗ – почетния ректор 
на Университета чл. кор. проф. д-р 
Григор Горчев и първия декан на 
факултета – доц. д-р Гена Грънча-
рова. „В този празничен ден ние 
имаме моралното задължение да се 
преклоним и да дадем уважение и 
почит на основателите, на пионе-
рите, на просветителите и учители-
те, които посяха зърното на меди-
цинското образование и наука в град 
Плевен. – заяви проф. Томов. Една от 

тези личности е доц. Гена Грънча-
рова. Благодарение на нейните 
усилия и неуморната й работа, днес 
факултет „Обществено здраве” има 
утвърдени позиции в предлагането 
на качествено, мултидисциплинар-
но обучение в областта на обществе-
ното здраве и здравния менидж-
мънт”. Чл. кор. проф. Горчев и доц. 
Грънчарова бяха удостоени за 
заслугите си с почетни грамоти и 
юбилейни плакети „10 години 
факултет Обществено здраве“.

Участниците в конференцията и 
нейните организатори бяха поздра-
вени по повод юбилейната годиш-
нина от кмета на Плевен проф. д-р 
Димитър Стойков, председателя на 
Съюза на учените в България, клон 
Плевен – проф. Атанас Кирилов, 
директора на РЗОК Мартин Митев, 
директора на Областна дирекция по 
безопасност на храните д-р Иван 
Йорданов, зам.-изпълнителния 
директор на УМБАЛ „Георги 
Странски“ доц. д-р Александър 
Вълков и главната медицинска 
сестра г-жа Ивайла Петкова. В своето 
поздравително слово зам.-деканът 
на факултет „Обществено здраве“ 
на МУ – Варна доц. д-р Клара 
Докова, заяви: „За краткия 10-
годишен период вие изградихте не 
само свой специфичен облик, но се 
утвърдихте като престижна образо-
вателна и научна институция, 
уважавана както в България, така и в 
европейски мащаб“. Директорът на 
РЗОК Мартин Митев допълни: 
„Годишнината е добър повод отново 
да се акцентира върху съвременния 
п о д х о д  п р и  п р о в е ж д а н е  н а  
обучението, което е гарант за високо 
качество и конкурентноспособност 
на дипломиралите се тук кадри на 
европейско ниво“. Председателят на 

УС на Българската асоциация на 
професионалистите по здравни 
грижи, г-жа Милка Василева, бе 
впечатлена от програмата на 
форума, която е „респектираща не 
само с изключително актуалните 
теми, посветени на съвременните 
тенденции в лечението, но и с учас-
тието на едни от най-изявените и 
уважавани специалисти в своите 
области“. От името на БАПЗГ г-жа 
Василева връчи почетен знак и гра-
мота на Факултета по обществено 
здраве. Поздрав отправи и г-жа Надя 
Димитрова, председател на регио-
налната колегия-Плевен на БАПЗГ.  

Поздравителни адреси изпрати-
ха също УС на Районната колегия на 
БЛС, директорът на РЗИ Плевен д-р 
Атанас Гарев, както и деканът на 
факултет „Обществено здраве“ на 
МУ–Пловдив – проф. д-р Румен Сте-
фанов. Официални гости на съби-
тието бяха и д-р Светла Козарева, 
главен секретар на РЗИ–Плевен, д-р 
Илиян Минчев, зам.-директор на 
РЗИ-Плевен.

Над 150 бяха регистриралите 
участие в Юбилейната научна 
конференция „Общественоздравна 
политика и практика“, а предвари-
телно заявените доклади и постери в 
различни области на общественото 
здраве бяха съответно 67 и 33. 
Изявени учени като проф. Улрих 
Лазер от факултет „Здравни науки“ 
на университета в Билефелд, 
Германия и проф. Крис Гастманс – 
президент на Европейската асоциа-
ция на центровете по медицинска 
етика бяха сред гостите на форума. 
Те също бяха удостоени с почетни 
плакети.

Откриването на конференцията 

следва на стр. 3
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бе предшествано от панелна диску-
сия на тема „Психично здраве и 
стигма. Митове и реалност – бариера 
за качеството на здравните грижи“, 
организирана от катедрата по 
„ П с и х и а т р и я  и  м е д и ц и н с к а  
психология“ във ФОЗ. 

В рамките на форума бяха 
изнесени 5 пленарни доклада и 
проведени 10 заседания по секции. В 
първата пленарна сесия доклад 
относно условията за успешно 
провеждане на общественоздравна 
политика и практика представи 
проф. Улрих Лазер. Проф. Крис 
Гастманс от Белгия бе основна 
фигура във втората пленарна сесия, 
чиито доклад бе с акцент върху 
грижата с достойнство за пациен-
тите, страдащи от деменция. 
Перспективите в развитието на 
биоетиката и на клиничната етика в 
България представи деканът на ФОЗ 
проф. д-р Силвия Янкуловска. С 
и н т е р е с  б я х а  п о с р е щ н а т и  и  
докладите на проф. д-р Румен 
Стефанов, декан на ФОЗ при МУ – 
Пловдив и на проф. Тони Веков от 
ФОЗ, МУ-Плевен по време на трета-
та пленарна сесия. Проф.Стефанов 
се спря на здравната политика по 
отношение на редките заболявания в 
България, а проф. Веков акцентира 
на новите подходи за управление на 
качеството и публичните разходи 
при лечение на онкологични 
заболявания. Двамата учени също 
бяха удостоени с почетни плакети по 
повод юбилея.

Aктуалните проблеми пред обу-

продължава от стр. 2

чението в областта на общественото 
здраве бяха обсъдени на разширена 
дискусия с представителите на 
медицинските университети от 
Плевен, Варна, Пловдив и Стара 
Загора и проф. Улрих Лазер, в каче-
ството му на посланик на Асоциа-
цията на училищата по обществено 
здраве в  европейски регион 
(ASPHER). Набелязани бяха идеи за 
бъдещето и възможните пътища на 
колаборация с Асоциацията. 

На заседанията по секции бяха 
представени доклади и постери и на 
учени от Сърбия, Турция, Русия, 
както и от медицинските универси-
тети и болнични заведения в 
страната. Основните направления, 
върху които се фокусираха участни-
ците, бяха промоция на здравето, 
епидемиология на заболяванията, 

околна среда и обществено здраве, 
информационни и образователни 
технологии, етика на общественото 
здраве и клиничната практика, 
управление и качество на здравната 
помощ, медицинска рехабилитация 
и ерготерапия и др.

За доброто настроение на ауди-
торията при откриването се погри-
жиха музикантите от квартет 
„Гриф“ при Национално училище 
по изкуствата „Панайот Пипков“ – 
Плевен, възпитаници от класа по 
камерна музика на г-н Пламен 
Марков.

Тържествено протече и закрива-
нето на форума – проф. д-р Силвия 
Александрова-Янкуловска благода-
ри за усърдната работа на целия 
организационен комитет и връчи 
няколко неформални награди, кои-
то искрено зарадваха аудиторията:

За най-добър танцьор на доц. 
Мишел Израел;

За най-добра танцьорка на 
Йоана Симеонова;

За най-артистично танцово 
представяне на доц.  Невяна 
Фесчиева;

За най-сладък принос в организа-
цията на конференцията на екипа 
на сектор „Хигиена, медицинска 
екология и професионални заболя-
вания“, който се погрижи за 
впечатляващата юбилейна торта;

За най-добър организатор-ани-
матор на доц. Макрета Драганова.

До нови срещи и продължаващи 
у с п е х и  с и  п о ж е л а х а  в с и ч к и  
присъстващи.

Информацията предостави 

Сл. Янкуловски

В МУ – ПЛЕВЕН СЕ ПРОВЕДЕ ДИСКУСИОННА СРЕЩА ЗА РЕАЛИЗАЦИЯТА 
НА МЕДИЦИНСКИТЕ СПЕЦИАЛИСТИ СЛЕД ДИПЛОМИРАНЕТО ИМ

На 17. 09. 2015г. в МУ-Плевен се проведе дискусионна среща със 
студентите, организирана от ЦКР на Университета и фирма "Бранд 
ПР" ЕООД в качеството си на изпълнител в рамките на Дейност 11.4 от 
проекта “Популяризиране на работодателската инициатива на 
Конфедерацията на работодателите и индустриалците в България 
'Академия Икономика' за мотивиране на младите хора за успешен 
старт и кариерно развитие в българските компании” по проект № BG 
051РО001-2.1.09 “Разработване на единна стратегия и реализация на 
съгласувани политики за развитие на човешките ресурси в контекста 
на Лисабонските цели и корпоративната социална отговорност”.  
Инициативата стартира с роудшоу пред главния вход на 

следва на стр. 4



бр. 5/2015
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA
 Експерти от НАОА 

посетиха МУ

Университета и завърши с изнасяне на лекция от доц. 
Николай Щерев от Бизнес факултета на УНСС гр. София в 
зала „Асклепий”. Участие взеха над 200 студента, които 
попълниха анкетни карти и дискутираха по следните 
въпроси:

1. Информираност за пазара на труда по 
специалността в която се обучават

2. Мотивационни нагласи за бъдещата си 
професионална реализация

3. Очаквания към работодателите 
4. Очаквания към пазара на труда
5. Очаквания към трудовите възнаграждения
Резултатите от проведените анкети ще бъдат 

обработени и ще спомогнат за изграждане на 
стратегически партньорства между работодателските 
организации и висшите училища, което ще допринесе за 
мотивирането на младите хора за успешен старт и 
кариерно развитие в България.

Доц. д-р Боряна Русева, д.м. 
Ръководител ЦКР на МУ-Плевен

продължава от стр. 3

На 03 и 04.10.2015 от 08.00 до 16.00 

ч. библиотеката на МУ-Плевен 

п р о в е д е  с т а н а л и т е  в е ч е  

традиционни „Дни на отворените 

врати“. Новоприетите български и 

чуждестранни студенти на висшето 

у ч и л и щ е   с е  з а п о з н а х а  с ъ с  

справочните и информационни 

възможности, които тя предоставя. 

ДНИ 

НА ОТВОРЕНИТЕ 

ВРАТИ 

ОРГАНИЗИРА 

БИБЛИОТЕКАТА 

В  МУ-ПЛЕВЕН

в-к “Academia medica” 

ЕКСПЕРТНА ГРУПА 
ОТ НАОА ПОСЕТИ 

МУ-ПЛЕВЕНВъв връзка с оценяване на 
Проект за откриване на 
специалност от регулираните 
професии „Фармация“ към 
Медицински университет - 
Плевен, експертна група от 
Националната агенция за 
оценяване и акредитация  
посети висшето училище в 
периода 15-16 октомври.  
Експертната  група бе  с  
ръководител :  проф.  д -р  
Маргарита Касърова, дф и 
членове проф. д-р Валентина 
Петкова, дф и маг. фармацевт 
–   Д и м и т ъ р  П е н к о в ,  
докторант.     

Наблюдаващ процедурата 
беше проф. д-р Явор Калъчев, 
д.м. ,   член на ПКЗС, а 
координатор  – гл. експерт г-
жа Анна Софиянска.

Е к с п е р т н а т а  г р у п а  
реализира поредица от срещи 
-   с  р ъ к о в о д с т в о т о  н а  
Университета, с Комисията, 
изготвила доклада самооценка 
на Проекта за откриване на 
специалност от регулираните 

в-к “Academia medica” 

п р о ф е с и и  „ Ф а р м а ц и я “ ,  с  
преподаватели, ангажирани с 
обучението на студенти по 
специалност „Фармация“, със 
с л у ж и т е л и  н а  Ф и н а н с о в а  
дирекция. Експертите посетиха 
Университетската библиотека и 
Центъра за НИД на МУ–Плевен.  
Те се запознаха и с материалната 
база на висшето училище за 
о б у ч е н и е  н а  м а г и с т ъ р -
фармацевти, разположена на 
територията на университетските 
сгради и в I-ва Клинична база и 
посетиха Болничната аптека на 
УМБАЛ „Д-р Г. Странски“ ЕАД – 
Плевен.  

Посещението  на експертната 
група завърши със заключителна 
среща с Комисията по изготвяне 
на доклада-самооценка на Проект 
за откриване на специалност от 
р е г у л и р а н и т е  п р о ф е с и и  
„Фармация“  и с Ръководството на 
МУ – Плевен.
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ПРЕДСТАВИТЕЛИ НА МУ-ПЛЕВЕН УЧАСТВАХА 
В НАУЧЕН ФОРУМ В МИЛАНО

В периода 14 – 17 октомври 2015 г. в Милано, Италия, се проведе поредната 8-ма 
конференция на EUPHA (Европейска асоциация по обществено здраве). Конференцията е 
най-значимото научно събитие, в областта на общественото здраве.

Тя премина под мотото „Здравето в Европа – от глобални към локални политики, методи 
и практики“. Във фокуса на научния форум в Милано бе най-актуалната през последното 
десетилетие тема – неравенствата в здравето и как да бъде преструктурирана здравната 
политика, и какви действия да бъдат предприети за справане с този проблем.

Факултет „Обществено здраве“ е член на Европейската асоциация по обществено здраве, 
а голяма част от академичния състав на Факултета са и постоянни индивидуални членове.

На Конференцията присъстваха над 1500 делегати от над 65 страни от целия свят.
Медицински университет – Плевен беше представен от доц. д-р Марияна Стойновска,дм 

– ръководител на катедра „Хигиена, медицинска екология, професионални заболявания и 
медицина на бедствените ситуации“, д-р Мариела Камбурова,дм - главен асистент в 
катедра „Общественоздравни науки“ както и  стажант-лекар Пeпа Караджова. Те взеха 
участие в редица научни дискусии по теми, свързани с техните научни и преподавателски 

интереси, както и с доклади по основни проблеми на общественото здраве, представени под формата на постерни 
презентации.

Представените от участниците доклади,  както и други одобрени за отпечатване резюмета, бяха публикувани в 
European Journal of Public Health, списание със значимо влияние в сферата на общественото здраве.

Участието на преподаватели от Университета в научни форуми от този ранг способства за повишаване на 
личната квалификация и практически опит на участниците, качеството на научната продукция на академичния 
състав и престижа на Факултета и Университета в областта на общественото здраве.

Следващата конференция на Европейската асоциация по обществено здраве ще се проведе във Виена през месец 
ноември на 2016 год. (9 - 12.11.2016 г.) под мотото “All for Health, Health for all”.

Информацията предостави д-р М. Камбурова

провеждано в Европа, 

„Загрижени за бъдещето на нацията 
ни, ние – в. „Стандарт”, Дарик радио и 
Министерство на здравеопазването, 
инициираме мащабна обществена 
кампания „Млад медик”. Основните 
цели на мисията ни са три: издигане на 
престижа на младите и обещаващи 
български лекари  и медицински сестри, 
утвърждаване на специали-зантите и 
популяризиране на дейността на 
успешните директори на болници като 
ментори на бъдещи таланти в 
медицината.  Кампанията има 
амбицията да защити правото на 
достойно заплащане, качествено 
обучение и кариерно развитие на 
медицинското лекарското съсловие, 
както и да спре тенденцията за 
„изтичане” на най-талантливите 
кадри в чужбина.“

Копирано от standartnews.com
В рамките на кампанията „Млад 

медик“ вече са проведени две нацио-
нални срещи – дискусии. Първата се 
състоя в София на 21 май в хотел 
"Даун таун". Форумът бе посветен 
специално на условията за обуче-
ние, труд и заплащане на младите 

лекари и специали-
занти, както и на 
проблемите, с които 
болниците се сблъск-
ват при задържането 
или намирането на 
кадри. На диску-
сията присъстваха 
здравният министър 
Петър Москов, за-
м е с т н и к - м и н и с -
търът на образова-
нието и науката 
п р о ф .  Н и к о л а й  
Денков, директорът на здравната 
каса д-р Глинка Комитов и д-р 
Венцислав Грозев, председател на 
БЛС – партньор на кампанията. Във 
форума участваха и г-жа Милка 
Василева, председател на Българска 
асоциация на професионалистите 
по здравни грижи (БАПЗГ) и г-жа 
Петя Недкова  зам.- председател на 
Асоциацията.

В дебатите се включиха  водещи 
лекари, медицински сестри, ди-
ректори на болници, ректори, кме-

тове, представители на ръковод-
ствата на съсловните организации и 
ресорната комисия в Народното 
събрание.

Следствие на първата национал-
на дискусия е Решението на 
Министерството на здравеопаз-
ването да поеме  таксата за обучение 
на 221 специализанти, по анестезио-
логия, клинична и обща патология, 
педиатрия, спешна медицина, 
и н ф е к ц и о з н и  б о л е с т и  и  

следва на стр. 6

КАМПАНИЯ „МЛАД МЕДИК“



бр. 5/2015
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA
номинации „Млад медик“

неонатология. Тези области са избрани след анализ, тъй като в тях има траен недостиг на кадри, а наличните медици 
застаряват.  Специализантите ще получат таксите за обучение със задна дата от 1 юни до края на следването им. 
Освен тази мярка здравното министерство обеща да промени и възможностите за работа на младите медици със 
здравната каса.

Втората Национална дискусия се проведе на 6 юли в Университетската болница "Света Марина" във Варна. Тема 
на дискусията бе: „Възможности за професионално развитие на младите лекари - проблеми и решения”.

Дискусията беше разделена на две части. Първата бе относно осигуряването на качествено образование по 
медицина у нас, а втората касаеше достъпа на медицинските специалисти до иновации, за да се гарантира доброто 
лечение на българските пациенти.

В дискусията  участваха  както представители на държавната власт (в лицето на министъра на здравеопазването 
д-р Петър Москов и неговия екип), така и на медицинската общност, на индустрията и на пациентски организации.

Домакин на дискусията беше ректорът на Медицинския университет във Варна проф. Красимир Иванов. В 
дебатите се включиха и зам.-здравният министър Ваньо Шарков, председателят на регионалната лекарска колегия 
проф. Радослав Радев, директори на болници, видни лекари, специализанти и представители на медицинската 
индустрия.

Министърът на здравеопазването информира присъстващите, че съвсем скоро ще бъде институционализирана 
длъжността „специализант“. Той поясни, че в парламента вече е внесен и проектът за промени в закона за лечебните 
заведения.  С приемането му ще станат ясни правата и задълженията на младите медици-специализанти, а самите те 
ще могат да бъдат част от договорите, които болниците сключват със здравната каса, а клиниките ще получават пари 
за работата им от нея.

Трите обещания на здравния министър д-р Петър Москов на втората дискусия "Млад медик" (копирано от 
standartnews.com) са:

1. Държавата да поеме таксата от 180 лева за всички специализанти, не само на тези, които са избрали 
дефицитните направления. Това трябва да се случи от септември тази година.

2. Всички медицински университети в страната да получат право да провеждат изпити за придобиване на 
специалност от младите лекари. В момента това се прави само в София.

3. До края на годината Клиниката по хемофилия на университетската болница "Света Марина" във Варна да 
стане образец за останалите в страната. Причината е, че в нея има модерен софтуер, който оптимизира 
разходите и подобрява лечението на хемофилия.

продължава от стр. 5

ДВАМА БИВШИ ВЪЗПИТАНИЦИ НА МУ-ПЛЕВЕН СА СРЕД НОМИНИРАНИТЕ 
В КАМПАНИЯТА „МЛАД МЕДИК“

Инициативата на в. „Стандарт“ да представи най-добрите млади – на възраст до 40 години, лекари на България, е част от 
Кампанията „Млад медик“. Нейни партньори са Министерство на здравеопазването (МЗ), Българският лекарски съюз (БЛС) 
и Дарик радио. Кандидатите ще се оценяват по критерии, които са разработени съвместно с БЛС и Гражданска инициатива 
„Млади лекари за ново здравеопазване“. Тримата първенци ще бъдат излъчени през месец септември. Призьорите ще получат 
едногодишни стипендии в размер на 400 лв. месечно.
Д-р Весела Иванчева и доц. д-р Добромир Димитров, възпитаници на Медицински университет – Плевен, са сред 
номинираните в тазгодишното издание на кампанията „Млад медик”.

Д-р Иванчева, офталмолог, е 
на 34 г., завършила е медицина 
в МУ-Плевен през 2005 г. с 
грамота за отличен успех. Има 
специалност „Очни болести“. 
Била е специализант в Очна 
болница във Варна и редовен 
докторант по офталмология в 
М У - В а р н а ,  к ъ д е т о  с л е д  
успешна защита получава 
д о к т о р с к а  с т е п е н  п о  

офталмология. Участвала е в авторските колективи в 30 
публикации. Има една статия в списание с импакт 
фактор над 2. Изнесла е 63 лекции и презентации на 
научни медицински форуми. В момента работи в Очен 
център ОКУЛУС в Плевен и продължава образованието 
си като изучава „Обществено здраве и здравен 
мениджмънт” в МУ–Плевен. Омъжена е, с едно дете.

Доц. д-р Димитров, 
онкохирург, е на 35 
години, завършил е 
медицина в МУ-Плевен 
през 2004 год. Има 
специалност „Обща 
х и р у р г и я “ .  Б и л  е  
докторант в Клиниката 
п о  О н к о л о г и ч н а  
х и р у р г и я  к ъ м  

МУ–Плевен и след успешна защита получава 
докторска степен по научната специалност „Обща 
хирургия“ (2011, МУ-Плевен). Преподавател е в 
Медицински университет – Плевен. Доц. Димитров е 
сертифициран HIFU-специалист с онкологична 
насоченост в МБАЛ „Света Марина-Плевен“ и HIFU 
(хайфу)-Центъра към болницата. Семеен е, с две деца. 
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интервю доц. Димитров

МОРАЛЪТ НИ Е ПОСТАВЕН НА ИЗПИТАНИЕ

Интервю на доц. д-р Добромир Димитров за в-к „Стандарт“

Доц. Димитров, защо избрахте да 
учите медицина?
- Причината е лична. Първият ми 
съзнателен спомен за среща с 
медицината е, когато бях на 8 
години като пациент. В една трудна 
медицинска ситуация бях опериран, 
а възстановяването ми отне повече 
от 2 месеца. От тогава се влюбих и 
започнах да се възхищавам на 
медицинската професия. Увереност 
и кураж за реализирането на тази ми 
мечта беше дадена от учителите ми 
по биология и химия. Най-голямо 
вдъхновение обаче беше запознан-
ството ми с проф. Александър 
Герчев. Един голям български 
хирург и ортопед - мир на праха му.
- Какво ви накара да се ориенти-
рате към специалността, която сте 
завършили?
- Като пациент най-често съм бил в 
хиругично отделение и затова 
контактът ми с хирургията е от 
малък. А първата ми среща с 
онкологичната хирургия беше като 
студент в кръжока с ръководители 
доц. Байчев. и проф. Делийски. 
Техният подход, маниер, търпение и 
гласуваното доверие в развитието на 
младите ме задържаха в клиниката 
по онкологична хирургия.
- Вярвате ли в Хипократовата 
клетва, или смятате, че няма място 
за нея в комерсиализираното ни 
общество? Кой е най-важният 
принцип в нея според вас?
- Вярвам, разбира се. Хипократовата 
клетва е морален акт пред общество-
то, пациентите, колегите, който 
трябва да бъде в съзнанието на 
лекаря. Нашата професия винаги се 
е отличавала с присъствието на 
много професионален дълг, етика, 
човечност, колективност, милосърд-
ност и безкористност. Факт е, че 
всички тези качества на съвремен-
ния лекар в България са поставени 
на изпитание. Липсата на ефектив-
на здравна система и достойно 
заплащане са извинение за честото 
им нарушаване. Според мен от 
съвременна гледна точка важна част 
от клетвата е за предаването на 
знанията и опита на учениците ни. 
За съжаление срещам все повече 

примери, в които опитни лекари 
крият познанията и опита от 
израстващите специалисти.
- Като лекар кои са най-важните 
професионални принципи за вас?
- Компетентност, колегиалност, 
морал, толерантност, човечност, 
развитие, въвеждане на иновации и 
технологии. Лекарят трябва да е 
отборен играч. Добрият колектив, 
екипността и следването на общи 
принципи на работа осигуряват 
качествени здравни грижи и 
предпазват пациентите.
- Какво мислите за здравната 
система в България? Дава ли тя 
достатъчно възможности за добро 
л е ч е н и е  и  з а  н о р м а л н о  
практикуване на медицина?
- За съжаление през последните 20 
години нямаше ясна стратегия каква 
здравна система искаме да имаме. 
Честата смяна на правителства, 
министри и стратегии ни доведе в 
тази "задънена улица". "Като не 
знаеш закъде си тръгнал, ще 
стигнеш някъде другаде". Оттук 
нататък вече не може и не трябва да 
се пропускат дни и седмици без 
реформи, за да се направи "маневра" 
в посока на развитие и подобрение. 
Бих казал, че има отделни болници и 
клиники, които са "острови" на 
качествено, високотехнологично 
л е ч е н и е  о р и е н т и р а н о  к ъ м  
пациентите, което отговаря на 
съвременните правила. Проблемът 
идва в това, че има друг тип здравни 
заведения, в които се следват 
остарели правила, управление и 
техники на лечение. През годините 
те са се напаснали на системата и са 
си станали самодостатъчни в 
техниките с консервативни похвати. 
Други се създадоха само да ползват 
финанси от здравната каса, а не за да 
предлагат нещо повече и по-
качествено на пациентите. Това е 
реална беда. Здравната ни система е 
от затворен тип за новостите. Няма 
реални правила за това как, кой, 
къде и с колко средства може да 
въведе някаква иновация и съвремен 
подход на лечение или управление. 
Държавата не стимулира такива 
намерения. Получава се така, че за 

едно и също заболяване в болниците 
могат да се предлагат тотално 
различни диагностични и терапев-
тични решения. Това не трябва да е 
така. Има болници, между които и 
частни, където предлаганите услуги 
са на много добро ниво. Точно те 
успяват да произвеждат добри 
специалисти и млади лекари.
- Смятате ли да останете и да 
работите в България? Защо?
- Да, смятам да остана в България. Аз 
съм много привързан към семейство-
то и приятелите си. Бил съм около 1 
година извън страната за специали-
зациите ми в Германия, Англия, 
Китай, Турция, Италия и др. Знам 
какво е носталгията. Зодията ми е 
такава. Шегувам се с някои колеги, 
когато заминават за работа в 
чужбина, че все някой трябва да ги 
посрещне след години, като се 
върнат в България, и да ги подкрепя. 
Предизвикателството е да останеш 
тук и да се бориш за промяна. Много 
е лесно да се адаптирам към 
работеща и подредена здравна 
система. Тук имам възможност да се 
занимавам с клинична, преподава-
телска и научноизследователска 
работа. Много ме зарежда работата 
със студентите от кръжока по онко-
логична хирургия, който ръководя.
- Кои са основните пречки пред 
младите лекари у нас?
- Няколко са основните пречки. 
Първата и много важна е липсата на 
ясна перспектива. Никой не знае как 
ще изглежда, какви познания и 
умения ще има младият лекар след 1, 
3, 5 години от трудовия си стаж и 
специализация. Дали изобщо ще 
може да започне тази специализа-
ция. В Германия и Англия има много 
строги правила за младия лекар и 
ако се справя с отговорностите си, е 
я с н о  к а к во  щ е  с е  с л у ч и  н а  
определените периоди от неговото 
обучение. Крайният резултат е 
много добър - можещ, знаещ, 
съвременно мислещ млад лекар. Там 
има широко отворени врати на 
входа за започване на специализа-
цията и много тесен изход за 
п р и д о б и в а н е т о  й .  П о в е ч е т о  
кандидат-хирурзи успяват да вземат 
специалност след 7-8 години, а не 
след 5. За тези 2-3 години в повече те 

следва на стр. 8



бр. 5/2015
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA

покриват суровите количествени 
изисквания към тях за брой 
операции, манипулации и изследва-
ния, като на финала стават изгра-
дени специалисти. В България 
трябва да вземеш специалност, за да 
започнеш да оперираш. В тези 7-8 
години колегите на Запад успяват да 
защитят и докторската си степен с 
дисертационен труд. Така те 
доказват, че се развиват хармонич-
но. Този дисертационен труд няма 
да е гарант, че колегата ще става 
професор, но показва начин на 
мислене, различен от императив-
ното предаване на знания от опитен 
към млад лекар. Неговата клинична 
работа ще бъде базирана на научни 
доказателства, т.е. на най-новите, 
сигурни, качествени и минимално 
инвазивни методи за лечение.

Друг проблем е ангажираността 
на колективите към обучението на 
младия лекар. Обикновено той става 
един писарушко на документация. 
Не му се асистира за практичните 
манипулации под претекст, че 
здравната каса не разрешава. Ако 
младият лекар попадне точно в тези, 
затворени за новостите, колективи, 
придобива техния манталитет доста 
бързо. Финансовото заплащане е в 
пъти по-малко от това на Запад. В 
същото време работата и отговорно-
стите, които ще имат, ще са сходни.
- Какво искате да се промени в 
здравната система у нас?
- Очаквам в най-скоро време да се 
въведе електронното здравеопаз-
ване. Да се изготви и спазва 
здравната карта на България. Да се 

промени моделът на финансиране - 
да се демонополизира здравната 
каса. Конкуренцията е много хубаво 
нещо. Трябва да се открият 
обективни модели за реалното 
остойностяване на услугите в 
здравеопазването. Да се даде 
възможност за приватизация на 
з д р а в н и т е  з а в е д е н и я .  Д а  с е  
стимулират ръководствата и 
ръководителите, които подкрепят 
младите лекари. Държавата да 
създаде фонд за специализации и 
допълнителна квалификация на 
младите лекари в чужбина. Да се 
направи допълнителен държавен 
фонд, чрез който да се кандидаства 
за финансиране на иновативни и 
високотехнологични методи на 
диагностика и лечение. Да са 
разписани правила, при които този 
метод да е приложим в повече 
болници. Да се въведат методи за 
измерване удовлетвореността на 
пациентите от нашите грижи и това 
да е определящо при финансира-
нето на болницата.
- Какво бихте казали на хората, от 
които зависят промените?
- Да седнат на една маса да 
дискутират, разговарят и дебатират. 
След това да изготвят една стратегия 
за развитие на здравеопазването в 
България, в която пациентът да е в 
центъра. Тя да се следва от всички 
правителства в период от поне 10 
години.
- А на пациентите?
- Да знаят, че за лекаря професиона-
лист те са най-важните. Да изискват 
повече от системата и политиката на 

управление на здравеопазването, а 
не от конкретния лекар. Трябва да 
търсят не име на лекар, а екип, на 
който да се доверят. Добрите екипи 
от лекари и медицински сестри ще 
им гарантират качество и сигурност 
по време на лечението. Те трябва да 
знаят, че съществуването на лоши 
правила и закони ни кара да 
изпадаме в доста критични ситуа-
ции, поставени между професиона-
лизма, морала, от една страна, и 
нарушаването на закона, от друга.
Доц. Добромир Димитров е на 35 
години, завършил е медицина в МУ 
- Плевен през 2004 г. Средният му 
семестриален успех е 5.07, а общият 
успех от държавните изпити - мн. 
добър 5.20. През 2011 г. взема 
специалност по обща хирургия. 
Работил е в УМБАЛ "Г. Странски" в 
К л и н и к а т а  п о  о н к о л о г и ч н а  
хирургия и в МБАЛ "Св. Марина" в 
Плевен, както и в Отделението по 
обща и гръдна хирургия. Съавтор е 
на 31 публикации и книги, има над 
17 статии в списания с импакт-
фактор над 2. Изнесъл е над 70 
лекции или публични представя-
ния в научни медицински форуми, 
като 3 от тях са в чужбина. Има 8 
награди от национални и междуна-
родни конгреси, както и препоръки 
от чл. кор. проф. д-р Григор Горчев, 
проф. Т. Делийски, проф. Ф. Орси 
от Италия, проф. Лиан Жанк от 
Китай. Семеен е, има две деца.

Интервюто взе М. Чипилева

продължава от стр. 7

Д-Р ДРАГОМИР ДАРДАНОВ – БИВШ ВЪЗПИТАНИК НА МУ-ПЛЕВЕН 
Е ЕДИН ОТ НОМИНИРАНИТЕ ЛЕКАРИ В НАЦИОНАЛНАТА  КАМПАНИЯ 

„МЛАД МЕДИК“

Интервю с д-р Дарданов за в-к „Стандарт

ЛЕКАРИТЕ НЕ СА НИТО БОГОВЕ, НИТО ДЕМОНИ 

„Нужни са още реформи, но и промяна в мисленето ни“

„За 10 г. медицината ни догони 
западната“, смята д-р Драгомир 
Дарданов.
- Д-р Дарданов, защо избрахте да 
учите медицина?
- Като ученик ме привличаха 
природните науки - биология, 
химия, физика. Участието ми на 
олимпиади по тези предмети ме 
мотивира да продължа да изучавам 
устройството на човешкия органи-

зъм, както и желанието ми да се 
включа в борбата с неговите боле-
сти. Учителите ми в СОУ "В. 
Л е в с к и " - С е в л и е в о  и з и г р а х а  
неоценима роля, както и няколко 
книги, които прочетох като ученик. 
Оттогава интересът ми в медицина-
та се увеличава все повече. От една 
страна - да разберем все още 

следва на стр. 9
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неоткритите биологични тайни на 
човешкия организъм в норма и 
патология и от друга - да го лекуваме 
все по-добре и успешно.
- Какво ви накара да се ориентира-
те към специалността, която сте 
завършили?
- През първи курс най-трудно ми 
беше по анатомия. Моят най-любим 
преподавател доц. Нарлиева ми каза 
"Anatomia clavus et clavis medicina 
est", перефразирано - анатомията е 
основата на медицината. Прекарвах 
часове в дисекционната зала. Станах 
демонстратор по анатомия. Оттук се 
зароди желанието ми да специали-
зирам хирургична специалност. 
Неслучайно съществува максимата, 
че "Хирург, който не знае анатомия-
та, е като сляп дървосекач". В общата 
хирургия и онкологията попаднах 
малко случайно - при завършването 
ми имаше място за  редовна 
докторантура по онкохирургия. 
Вече 13 г. хирургията - общата 
хирургия, както е известна, е част от 
живота ми. Това е най-сложната 
хирургия - изисква най-голяма 
теоретична подготовка и практиче-
ски умения: включва толкова 
различни органи и заболявания - от 
щитовидната и млечната жлеза, 
всички органи в корема, спешната 
хирургия, онкологията, гнойните 
инфекции и т.н. Учителите ми в 
хирургията са ме вдъхновявали и 
продължават да ме вдъхновяват. 
Учил съм се от много хора, но не 
мога да не спомена проф. Делийски, 
доц. Байчев и д-р Енчев от Плевен, 
проф. В. Димитров, проф. Г. Киров, 
доц. Кондарев, проф. Гайдарски в 
София, проф. О'Конъл от Дъблин. В 
"Първа Хирургия" на "Александров-
ска болница" имам удоволствието да 
работя и да се уча от проф. Виолета 
Димитрова - хирург от световна 
величина.
- Вярвате ли в Хипократовата 
клетва или смятате, че няма място 
за нея в комерсиализираното ни 
общество? Кой е най-важният 
принцип в нея според вас?
- Вярата е нещо ирационално. 
Хипократовата клетва е кодекс от 
принципи, общовалидни, независи-
мо от времето, мястото и човека. Все-
ки достоен медик трябва да ги 
приеме и съблюдава. В този смисъл 

продължава от стр. 8

аз споделям и работя съгласно 
Хипократовата клетва. Защото съм я 
осъзнал рационално и приел 
доброволно да я спазвам. Това е по-
важно. Делата, а не думите са по-
важни.
- Като лекар кои са най-важните 
професионални принципи за вас?
- Една мисъл на Алберт Швайцер, 
л е к а р - м и с и о н е р ,  м и с л и т е л ,  
философ, музикант, носител на 
Нобелова награда за мир: "Не е 
важно да бъдеш най-добрият, 
важното е дадеш най-доброто от 
себе си". Тези думи ги прочетох в 
началото на практиката си и си 
остават мое мото, както и думите на 
Майка Тереза: "Ние не можем да 
правим големи неща, само малки, но 
с много любов". Любовта към 
науката, медицината, хирургията 
ме вдъхновява. Да си свършиш 
работата по възможно най-добрия 
начин. Винаги, когато лекувам 
пациент, си задавам въпроса, който 
и Теодор Билрот, известният 
виенски хирург, преди повече от 100 
г. си задавал: "Какво бих направил, 
ако на операционната лежи мой 
родител или дете?" Също така 
основен принцип в работата ми е да 
с ъ м  м а к с и м а л н о  в ъ з м о ж н о  
подготвен, т.е. безкрайно постоянно 
четене и усъвършенстване. 

С едно изречение - отговорност, 
професионализъм и човеколюбие са 
моите принципи.

Не на последно място - за да е 
добър медик, един човек трябва 
преди всичко да е добър човек, да 
развива общата си култура, да е 
отворен към света, изкуството, 
музиката, литературата...
- Какво мислите за здравната 
система в България? Дава ли тя 
достатъчно възможности за добро 
лечение и за нормално практику-
ване на медицина?
- Здравната система в България е 
съответна на развитието и състоя-
нието на държавата и обществото 
н и .  Н е  е  и з о л и р а н  о с т р о в ,  
работещите в медицината не са 
извънземни, богове или демони - те 
са част от обществото. Това е 
положението и трябва да го 
осъзнаем. Ние сме част от ЕС, 
принадлежим към богатата част от 
света, нашата здравна система се 

изгражда по подобие на тези във 
водещите европейски страни. 
Естествено, като най-бедната страна 
в ЕС и здравната ни система 
отговаря на тази ситуация. Друг е 
моментът, че живеем във време на 
"постсоц" и манталитетът на много 
хора е такъв, даже "соц". Възрастта 
няма значение. Нужни са още 
реформи. Дано се осъществят по-
бързо. Както е нужна и промяна в 
начина на мислене. Лично аз съм 
оптимист. Мисля, че в България има 
възможности за добро лечение и за 
нормално практикуване на медици-
на - дали те ще станат реалност, 
зависи от нас като общество. Дали 
ще има добре оборудвани болници 
и лекарски кабинети, дали ще има 
добре подготвени специалисти 
донякъде е отговорност на всички 
ни - през 4 г. гласуваме и упражня-
ваме контрол над властта и полити-
ците. От тук и върху политиката в 
здравеопазването. И най-важното: 
аз съм хирург и съм компетентен по 
въпросите в моята област. Тук, в 
България, всички разбират от 
всичко - и от футбол, и от финанси, 
и  от  здравеопазване. . .  Нека  
помислим. Но някои хора отказват 
да мислят - по-лесно е, както е казала 
Айн Ранд (според мен е тя е най-
великият мислител на ХХ век).
- Смятате ли да останете и да 
работите в България? Защо?
- Човек трябва да живее и работи 
там, където се чувства щастлив. 
Щастлив е там, където му е сърцето. 
Моето сърце е в България. Следова-
телно - аз съм в България. Другото, 
което ме задържа, е желанието да 
променям и подобрявам, макар и 
малки неща в моята работа - 
въвеждане на нови и по-ефективни 
методи на лечение, преподавател-
ската ми работа със студентите и 
специализантите тук. Всичко това е 
предизвикателство. Когато преди 10 
г. отидох за пръв път в чужбина - 
разликата с условията и лечението 
на пациентите там и в България 
беше много голяма. Преди месец 
бях във Виена за 1 месец и почти 
нямаше метод или начин на 
лечение на болните, който да не се 
прилага в България или да е 

следва на стр. 10
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неизвестен на гилдията. Друг е 
въпросът за условията, в които се 
работи там и тук. Но те имат 10 пъти 
по-голям бюджет. А ние тук май 
следваме думите на Константин 
Иречек: "Ние, можещите, водени от 
незнаещите, вършим невъзможното 
за благото на неблагодарните. И сме 
направили толкова много, с толкова 
малко, за толкова кратко време, че 
сме се квалифицирали да правим 
всичко от нищо".
- Кои са основните пречки пред 
младите лекари у нас?
- Пречките са същите, каквито са 
пред всички млади лекари, незави-
симо къде по света са. Както и пред 
всички хора, независимо от специал-
ността им, а именно - условия на 
работа и възможност за квалифика-
ция; достойно заплащане на труда; 
уважение от обществото и т.н. Но 
ние сме членове на ЕС и имаме 
възможност да работим и специали-
зираме навсякъде - и в Германия, и в 
Англия, и в Швеция. Там също има 
проблеми - но на друго ниво. Както и 
в Молдова и Украйна, или още по-
далеч - Нигерия и Бангладеш. Как ли 
работят лекарите там? Какви ли 
проблеми имат? Нека се замислим и 
когато се оплакваме, да разберем, че 
немалко зависи от нас. Наш е 
изборът да работим медицина. Ако 
на някой не му харесва - нека си 
смени професията. Ако на някой не 
му харесва болницата, системата, 
градът, държавата - има изход. Има и 
избор - отива там, където се чувства 
удовлетворен, оценен и щастлив. 
Има и втори вариант - обективно да 
приемем недостатъците в България 
и да работим активно да ги 
променим и да стане по-добре. Аз 
съм избрал втория вариант.
- Какво искате да се промени в 
здравната система?

- Да се довършат по-бързо започна-
тите преди повече от 10 г. реформи и 
така нашата система да заприлича на 
тези от западните страни. Но трябва 
упоритост, постоянство и много уси-
лия, за да се убедят хората, че промя-
ната е за добро. И пак ще повторя - да 
оставим специалистите по обществе-
но здраве да си вършат работата. 
Нека им се доверим. Както се 
доверяваме на хирурзите или 
кардиолозите.
- Какво бихте казали на хората, от 
които зависят промените?
- Да си вършат работата отговорно, 
съвестно и професионално. Да не 
правят компромиси с принципите 
с и .  К а к т о  в с е к и  д о с т о е н  и  
рационален човек.
- А на пациентите?
- Да осъзнаят, че техният живот е 
най-ценното нещо.  Да пазят 
здравето си. Да мислят разумно и да 
имат доверие в лекарите. Ние 
работим с една-единствена цел - да 
им помогнем. През последните 100 г. 
продължителността на живота се е 
увеличила значително. Но все още 
медицината не е панацея - има 
биологически лимит. Усилията на 
хиляди учени и медици са насочени 
тази граница да се отдалечава. С 
други думи - да разберат, че меди-
цинската наука е тази, която ни пра-
ви по-здрави и ни лекува, а не шама-
ни, врачки, хомеопати и шарлатани. 
Ако пациентите са образовани и 
мислещи, ще вземат правилните 
информирани решения, а лекарите 
ще са от максимална полза.

Д-р Драгомир Дарданов е на 36 г. 
Завършва медицина с  пълно 
отличие в МУ-Плевен през 2002 г. 
Има специалност по хирургия, 
хирургична онкология и анатомия, 
хистология и цитология. През 2008г. 
защитава докторска дисертация на 

тема "Клинико-анатомични из-
следвания на съединителнотъкан-
ните структури около ректума с 
оглед хирургичното лечение на 
рака на правото черво". В момента е 
асистент в Клиниката по обща и 
чернодробно-панкреатична хирур-
гия на "Александровска болница" - 
София и Катедрата по обща и опе-
ративна хирургия към МУ-София. 
От 2003 до 2007 г. трупа опит в 
Клиниката по онкохирургия на 
УМБАЛ "Д-р Г. Странски" в Плевен 
като редовен докторант и специали-
зант. През 2007-2008 г. е специали-
зант в Клиниката по обща и корем-
на хирургия на СБАЛ по онкология-
София. От 2008 до 2011 г. е главен 
асистент в Клиниката по обща, 
коремна и съдова хирургия към 
Медицинския институт на МВР в 
София. През 2012 г. е на стаж в Кли-
никата по колоректална хирургия в 
"St. VincentТs Hospital", Дъблин, 
Ирландия. От 2013 до 2014 г. е 
хирург във Второ хирургично 
отделение на Пета МБАЛ-София. В 
периода 2007-2014 г. е асистент и 
главен асистент по анатомия, 
хистология и цитология към Меди-
цинския факултет на СУ "Св. Кл. 
Охридски". От 2008 до 2011 г. е 
хоноруван преподавател по до-
лекарска помощ и хирургия в меди-
цински колеж "Й. Филаретова".

Д-р Дарданов има специализа-
ции в Токио, Лондон, Ню Йорк, 
Хюстън и Виена. Участва в автор-
ския колектив на 115 публикации, 
20 от които в списания с импакт 
фактор (IF) над 2 (личният му IF e 
14,726). Изнасял е 35 лекции, през 
2002 г. е награден с "Мини-Нобелова 
награда" от шведското посолство, а 
от 1996 до 2002 г. е стипендиант на 
фондация "Еврика".

Копирано от standartnews.com

ПЕТАТА НАЦИОНАЛНА КОНФЕРЕНЦИЯ  ПО МИНИМАЛНО ИНВАЗИВНА 
ГИНЕКОЛОГИЧНА ХИРУРГИЯ СЕ ПРОВЕДЕ В СТАРА ЗАГОРА

За първи път домакин на традиционната Национална конференция по 
минимално инвазивна гинекологична хирургия, която досега се провеждаше в 
Плевен, бе болница „Тракия“ в Стара Загора. Тя се състоя от 1 до 3 октомври 
2015 г. в Парк-Хотел „Стара Загора“. В нея се включиха близо 300 лекари от 
цялата страна и чужбина, работещи в областта на гинекологичната хирургия. 
Специален онлайн гост на форума бе проф. д-р Стефано Бетоки от Италия, 
един от водещите хирурзи в областта на хистероскопията. Във форума взе 

следва на стр. 11
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участие и проф. Славчо Томов, който 
се включи като оператор в сесията 
„Хирургия на живо“.

Конференцията  се организира от 
Б ъ л г а р с к а т а  а с о ц и а ц и я  п о  
м и н и м а л н о  и н в а з и в н а  
г и н е к о л о г и ч н а  х и р у р г и я ,  
Медицински университет Плевен и 
Ц е н т ъ р а  з а  о б у ч е н и е  п о  
миниинвазивна хирургия ТЕЛЕЦ.

В програмата на научното събитие 
освен лекции и презентации на гости 
от страната и чужбина,  бяха 
включени и видео сесии и хирургия 
на живо. Чрез телемост на екран и 
монитори в зала Тервел на Парк-
Хотел Стара Загора участниците 
наблюдаваха операции, извършени  
от старозагорски и софийски 
специалисти и проф. Славчо Томов в 
хирургията на Болница „Тракия“. 
Проф. д-р Стефано Бетоки от Италия 
също направи демонстративна 
о п е р а т и в н а  и н т е р в е н ц и я  в  
гинекологичната си клиника в 
италианския град Бари, която беше 
проследена в реално време - чрез 
т е л е м о с т а  -  о т  г о с т и т е  н а  
конференцията. 

МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ - ПЛЕВЕН 

ТЪРЖЕСТВЕНО ОТКРИ 

НОВАТА УЧЕБНА 2015/2016 ГОДИНА

На 14 септември Медицински 
университет – Плевен откри 
новата учебна 2015/2016 год. с 
тържествена церемония, която 
се състоя в зала „Магнум” на 
Втора клинична база. За 41-ви 
пореден път висшето училище 
отвори гостоприемно врати, за 
д а  п о с р е щ н е  с в о и т е  
първокурсници. Тази година те 
са 446 - 360 са приети редовна форма на обучение по държавна поръчка 
и срещу заплащане, а останалите ще се обучават задочно. Новоприетите 
медици са общо 129, от които 90 български граждани по държавна 
поръчка, 7 – чуждестранни граждани с българско самосъзнание от 
Молдова, Украйна, Сърбия и Македония, приети от Министерството на 
образованието по Постановление на Министерски съвет и 32 български 
студенти, приети „Медицина” срещу заплащане.

Общият брой студенти, приети за обучение след средно образование 
във всичките 8 бакалавърски специалности на факултетите „Здравни 
грижи”, „Обществено здраве” и Медицинския колеж е 231. От тях общо 
7 първокурсници са записани в платен курс на обучение по 
специалностите „Медицинска сестра”, „Медицинска рехабилитация и 
ерготерапия” и „Помощник-фармацевт”.

Тържеството по откриване на учебната година започна с посрещане в 

препълнената зала „Магнум“ на 
новоприетите студенти-първо-
курсници, на които им бяха връчени 
свитъци с химна на академичната 
общност Gaudeamus. След това под 
звуците на химна, в изпълнение на 
Общинска хорова формация с 
диригент Анелия Дечева, беше 
посрещнато и Академичното 
ръководството на Университета: 
проф. д-р Славчо Томов, ректор на 
МУ – Плевен, проф. Маргарита 
Александрова, зам.-ректор по 
Учебната дейност, доц. д-р Здравка 
Р а д и о н о в а ,  з а м . - р е к т о р  п о  
Научноизследователската дейност, 
качество и акредитация, проф. д-р 
Савелина Поповска, зам.-ректор по 
Е в р о п е й с к а  и н т е г р а ц и я  и  
международно сътрудничество, 
проф. д-р Аспарух Аспарухов, декан 
на факултет „Медицина“, доц. д-р 
Силвия Янкуловска, декан на 
факултет „Обществено здраве”, доц. 
д-р Александър Вълков, декан на 
факултет „Здравни грижи“ и доц. д-

р Павлина Йорданова, директор на 
Медицински колеж. Сред офи-
циалните  гости бяха член кореспон-
дентът на БАН и почетен ректор 
проф. д-р Григор Горчев, кметът на 

Община Плевен проф. д-р Димитър 
Стойков, директорът  на УМБАЛ 
„Д-р Георги Странски” – Плевен 
доц. д-р Цветан Луканов, директо-
рът на Регионалната здравно-
осигурителна каса в Плевен г-н 
Мартин Митев, директори на 
здравни заведения и съсловни 

организации, пред-
ставители на меди-
ц и н с к и  у ч р е ж -
дения, родители и 
близки на първо-
курсниците.

Водещ на търже-
ството бе проф. 
М а р г а р и т а  
Александрова, зам.-
ректор по Учебната 
д е й н о с т .  Т я  
п р е д с т а в и  
забележителностит

е на град Плевен и историята на 
висшето училище. След това думата 
бе дадена на ректора на МУ-Плевен 
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МУ откри 
учебната 2015/2016

проф. д-р Славчо Томов. В своето приветствие към 
новоприетите студенти той каза:. „За всички нас този ден 
е специален, защото висшето училище в нашия град отваря 
врати за 41-ви път, за да посрещне своите студенти 
първокурсници. Убеден съм, че днес вие, подобно на първите 
новоприети студенти медици прекрачили прага на 
факултета по „Медицина” в далечната 1974 година, сте 
изпълнени със същите силни чувства на вълнение, с нови 
очаквания и надежда, както и с удовлетвореност от факта, 
че вече сте първокурсници в нашия Университет. Това, 
което ви отличава от тогавашните студенти на висшето 
учебно заведение, са възможностите, които имате сега. 
Защото днес Медицинският университет в Плевен се 
откроява на картата на висшето медицинско образование в 
страната и Европа като съвременен образователен и научно-
изследователски център, с приоритет - въвеждането на 
иновацииите в обучението и клиничната практика и 
пионер в развитието на телемедицината и роботизираната 
хирургия. В края на тази година ще изградим 3-D студио за 
обучение на студенти, които ще имат възможност да се 
пренасят в триизмерната реалност на човешката 
анатомия и да наблюдават хирургия на живо през очите на 
хирурга. Ние сме университетът новатор, който не спира да 
се развива и го прави заради вас – младите хора, за да 
израстнете в утрешния ден като по-добри лекари, по-добри 
здравни специалисти, от които има нужда нашата страна, 

нашата здравна 
система, българ-
ския пациент”. В 
з а к л ю ч е н и е  
п р о ф .  Т о м о в  
п о ж е л а  н а  
първокурсницит
е здраве и много 
в ъ л н у в а щ и  

мигове в бъдещия студентски живот.
След приветствието на Ректора, деканите на 

факултетите „Медицина”, „Обществено здраве”, 
„Здравни грижи” и директорът на Медицинския колеж, 
представиха основните структурни звена на 
Университета.

Програмата продължи с кратко приветствие от кмета 
на Плевен проф. д-р Димитър Стойков: „За мен е чест в 
този ден да бъда с вас и да ви приветствам от името на 
Община Плевен и лично от мое, защото аз съм и ще си остана 
член и преподавател в този университет.“ Той увери 
студентите, че „община Плевен винаги ще подкрепя 
висшето училище“. Проф. Стойков се обърна към 
възпитаниците на Университета с думите: „Когато 
станете лекари, Хипократовата клетва трябва да се 
превърне за вас в мисия и цел на живота. Поздравявам ви за 
избора да учите в едно от най-престижните висши учебни 
заведения. От днес този избор става мисия. Сигурен съм, че 
ще я отстоявате с чест и предизвикателствата, 
трудностите и динамиката няма да ви спрат. Защото с вас 
са младостта, енергията и таланта! Защото вашият избор 
е благословен. Бъдете силни и го защитете!“.

От името на Студентския съвет първокурсниците 
поздрави Александър Тодоров. Той представи на 
аудиторията Председателят на Националното 
представителство на студентските съвети в България д-р 
Ангел Георгиев, който също приветства новоприетите 
студенти. Поздравителен адрес от името на проф. Иван 
Черноземски, член на настоятелството на МУ-Плевен, 
поднесе Директорът на Международната изследова-
телска фондация „Хасуми“.

От името на първокурсниците на приветствията 
отговори студентката Теодора Руменова Цонева от град 
Плевен, приета тази година в специалност „Медицина”,  

с максимален бал 36.00.
В края на церемонията, Ректорът връчи лично 

студентските книжки на първокурсниците, 
приети с най-висок бал по специалности от трите 
факултета и Колежа, след което и останалите 
новоприети студенти получиха своите студентски 
книжки и разписите на учебните занятия по 
факултети.
Тържеството завърши с финален музикален 
поздрав.
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ЖЕНА С ОГРОМЕН ТУМОР В ГЛАВАТА БЕ СПАСЕНА В НЕВРОХИРУРГИЯТА 
НА УМБАЛ „Д-Р ГЕОРГИ СТРАНСКИ”
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36-годишна самотна майка на 6 деца бе спасена благодарение на навременната и професионална намеса на 
лекарите от клиниката по неврохирургия на УМБАЛ „Д-р Георги Странски” ЕАД – Плевен. Екипът в състав д-р 
Младен Овчаров, д-р Антон Партенов и анестезиолог д-р Катя Любенова, начело с началника на клиниката доц. д-р 
Йордан Панов, извърши операция за отстраняване на огромен мозъчен тумор, обхващащ голяма част от едното 
полукълбо на мозъка на жената. При интервенцията, осъществена по модерен съвременен метод, се наложило 
поставяне на импланти и ползване на други скъпи консумативи, като разходите за тях били поети благотворително 
от софийска фирма, пожелала анонимност. Операцията преминала успешно без всякакви неврологични 
нарушения като последица. След втория оперативен ден жената вече е в добро общо състояние и даже се разхожда 
по коридора.
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От 2 до 4 октомври в Трявна се проведе 24-ата 
Национална конференция по неврохирургия. 
Организатори на събитието тази година бяха УМБАЛ 
„Д-р Георги Странски” ЕАД - Плевен и Клиниката по 
неврохирургия към нея. Организацията им бе поверена 
по случай 150-годишния юбилей на болницата и 40 г. от 
създаването на Клиниката по неврохирургия - една от 
най-старите в страната.

Конференцията, в която взеха участие директори на 
болници и водещи специалисти в областта на 
неврохирургията от цялата страна, премина под мотото 
„ П р о б л е м и  и  д о с т и ж е н и я  н а  б ъ л г а р с к а т а  
неврохирургия”.Сред официалните гости бяха 
министърът на здравеопазването д-р Петър Москов, 
председателят на Български лекарски съюз д-р 
Венцислав Грозев и доц. д-р Георги Кючуков, член на 
Здравната комисия към парламента. 

Директорът на плевенската болница доц. д-р Цветан 

24-ТА НАЦИОНАЛНА КОНФЕРЕНЦИЯ 

ПО НЕВРОХИРУРГИЯ

БЕ ОРГАНИЗИРАНА ОТ  УМБАЛ-ПЛЕВЕН

Луканов и главната медицинска сестра Ивайла Петкова 
изнесоха доклад, в който запознаха аудиторията със 150-
годишната история на болничното заведение. 
Представени бяха и основните събития, свързани с 
разкриването на Медицински университет в Плевен, 
проследено бе и развитието му през 40-те години от 
създаването му.

В заключителното си слово при закриване на 
форума доц. д-р Йордан Панов, д.м., началник на 
Клиниката по неврохирургия към УМБАЛ Д-р Георги 
Странски” заяви: „Целенасочено изведохме на преден план 
проблемите в неврохирургията, за да обменим опит. След 
изчитането на доклади на водещи специалисти в страната 
бе установено, че въпреки минималните средства, с които 
разполага българската неврохирургия, резултатите са 
сравнимо добри с европейските и американските стандарти 
и успехи. И това е благодарение на българските лекари и 
тяхната всеотдайност. Постиженията ни са атестация 
затова, че българската неврохирургия се крепи на личности, 
които полагат големи усилия и постигат високи 
резултати, макар и с ограничени средства. Благодарим на 
всички, участвали в конференцията и на тези, които успяха 
да организират перфектно събитието”.

БЛАГОДАРНОСТ ЗА МЕДИЦИТЕ, УЧАСТВАЛИ В ОКАЗВАНЕТО НА ПОМОЩ 
ПРИ ТЕЖКАТА КАТАСТРОФА КРАЙ ГРИВИЦА

Ръководството на УМБАЛ „Д-р Г. Странски" ЕАД - 
Плевен и лично Изпълнителният директор доц. д-р 
Цветан Луканов, д.м. изказват искрени благодарности 
на всички лекари, специализанти, медицински сестри и 
санитари, оказали помощ на пострадалите и участвали в 
спасителната акция след тежката катастрофа със 
служители на Министерство на отбраната и 
последвалата катастрофа с линейка, пътуваща към 
мястото на ПТП. 

Ръководството благодари за бързата професионална 
реакция на Началника на Спешно отделение д-р Петко 
Стефановски и неговия екип, приели пострадалите; на 
д-р Славейко Богданов, на проф. Радко Радев, на ст.м. с. 
Иванка Моллова и всички останали лекари и медицин-
ски сестри от Клиниката по анестезиология и интензив-
но лечение и Централен операционен блок, които 
веднага са се отзовали в Спешно отделение и са се 
включили в прегледите и обработката на пострадали в 
катастрофата.

Д-р Кирил Недялков и д-р Иванче Ристовски през 
цялото време оказвали първа хирургическа помощ на 
пострадалите, а ортопедите д-р Йордан Вълешков и д-р 
Елин Благоев в екип с медицинските сестри от 
Ортопедичен кабинет са преглеждали и шинирали 
катастрофиралите на носилки в коридора. Д-р Елена 
Икономова преглеждала пострадалите с преносимия 
ехограф на място. Д-р Младен Овчаров от Клиника по 
неврохирургия пристигнал в болницата с личния си 
автомобил веднага след като разбрал за катастрофата и 
се включил в разпределението и обработката на 
ранените хора. Проф. Начко Тоцев, д-р Любомир 

Цанков и рентгеновия лаборант Петя Трифонова, както 
и д-р Васил Панчев от Клиника по Образна диагностика 
са успели да скенират бързо и своевременно всички 
пострадали, нуждаещи се от компютърна томография 
или конвекционална рентгенова диагностика.

Ръководствотона УМБАЛ „Д-р Г. Странски" ЕАД 
благодари и на хирурзите доц. д-р Любомир Бешев, доц. 
д-р Сергей Илиев и д-р Господин Пейков за своевре-
менната намеса при оперативните интервенции, на 
Главната медицинска сестра на болницата Ивайла 
Петкова, която успяла да повика и организира още 
медицински сестри и санитари от клиниките и кабине-
тите, за да се включат в обработката на пострадалите и 
транспортирането им до диагностичните звена и 
съответните клиники за лечение.

„В Спешно отделение бяха докарани наведнъж 9 
човека, от които 6 в шок, като всеки един е трябвало да 
бъде прегледан, да му се включи кислород, да се 
обработят раните, да се прецени тежестта на травмите, 
да се инициира противошокова терапия, да се 
транспортират до операционните зали или до 
реанимация за интензивно лечение.

Самоотвержеността и труда на медиците заслужава 
уважение и поздравление,защото такъв тежък случай с 
много пострадали изисква сериозни професионални 
умения и компетентност и високо обучен и 
квалифициран медицински персонал, какъвто 
Университетската болница доказа, че има", обобщава в 
поздравлението си доц. Луканов.

Материалът е взет от сайта на УМБАЛ „Д-р Г. 

Странски“ – Плевен
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ЧУЖДЕСТРАННИ ТВОРЦИ 
ГОСТУВАТ НА УМБАЛ 

„Д-Р ГЕОРГИ СТРАНСКИ“
С УНИКАЛНА ЕКСПОЗИЦИЯ 

Уникална експозиция на чуждестранни творци гостува от 1 октомври в 
Университетската болница в Плевен. Нестандартната инициатива е на 
ръководството на УМБАЛ „Д-р Георги Странски“ по повод 150-годишния 
юбилей на лечебното заведение. Поканените 22-ма творци, живеещи в 
различни европейски страни и работещи в различни сфери като 
архитектура, живопис, скулптура, нови медии и др., ще творят на място в 
различни сгради на болницата.  Изложбата е озаглавена „Апандисит“ и се 
финансира от Министерството на културата на Австрия.

МЕЖДУНАРОДНА НАУЧНА КОНФЕРЕНЦИЯ ЗА СТУДЕНТИ И МЛАДИ ЛЕКАРИ В ПЛЕВЕН
СЪБРА НАД 400 ПРЕДСТАВИТЕЛИ ОТ МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТИ 

В СТРАНАТА И ЧУЖБИНАОт 7 до 10 октомври МУ-Плевен 
бе домакин на станалия вече 
традиционен за Университета 
младежки научен форум – Междуна-
родната медицинска научна конфе-
ренция за студенти и млади лекари. 
Събитието беше изключително 
успешно. За 13-ти пореден път в 
Университетския Телекомуника-
ционен Ендоскопски Център се 
с ъ б р а х а  н а д  4 0 0  у ч а с т н и ц и ,  
представители на медицински 
университети от страната и чужбина 
– Беларус, Белгия, Германия, Индия, 
Ирландия, Македония, Полша, 
Румъния, Русия, Тунис, Турция, 
Сърбия, Украйна и др. Изнесени 
б я х а  1 5 0  у с т н и  и  п о с т е р н и  
презентации. Водещи световни 
експерти участваха като лектори и 
ръководители на семинари и 
работни срещи.

Конференцията, с мото „One-way 
ticket to innovations” („Еднопосочен 
билет към иновациите“) бе органи-
зирана под патронажа на Ректора на 
МУ-Плевен, проф. д-р Славчо Томов, 
с  подкрепата на УМБАЛ „Г.  
Странски” и община Плевен. 

Научната й програма бе насочена 
към иновациите в областта на 
роботизираната хирургия, съвре-
менните аспекти на онкологията и 
онкоимунологията,  спешната 
медицина, кардиохирургията и 

 

биотехнологиите. 
Форумът стартира на 6 октомври 

със Сателитно есенно училище за 
студенти и млади лекари, на тема 
„Иновативни биотехнологии в 
модерната медицина“. То предизви-
ка изключителен интерес – над 120 
студенти, докторанти и млади 
лекари се включиха в него. Модера-
тор на инициативата бе „Амджен 
България“, партньор и Златен 
спонсор на Конференцията.

Официалното откриване на 
Конференцията бе на 8 октомври в 
зала "Амброаз Паре" на ТЕЛЕЦ. 

400 студенти и 
млади лекари от България и от 
чужбина,
ректора на Медицинския универси-
тет проф. д-р Славчо Томов. В слово-
то си той подчерта, че „подобни 
форуми дават възможност на млади-
те специалисти да обменят знания и 
опит в областта на медицината“. 

Почетен гост на младежкия 
форум бе проф. д-р Робърт Холоуей, 
д и р е к т о р  н а  К л и н и к а т а  п о  
онкогинекология във Флорида 
Х о с п и т ъ л ,  С А Щ  и  е д и н  о т  
о с н о в а т е л и т е  н а  С в е т о в н и я  
институт по роботика. С Решение на 
Академичния съвет на МУ-Плевен 
за изключителната му подкрепа и 

Присъстващите – над 

 бяха приветствани от 

принос към развитието на телемеди-
цината и роботизираната хирургия 
в Плевен той бе удостоен на 9 октом-
ври с отличието „Доктор Хонорис 
Кауза“ на Медицински Университет 
– Плевен.

Проф. д-р Кеничиро Хасуми, 
основател на Международна 
изследователска фондация „Хасу-
ми“-България и председател на 
МИФ „Хасуми“ в САЩ, и също 
„Доктор Хонорис Кауза“ на МУ-
Плевен, също бе гост на Конферен-
цията и изнесе една от ключовите 
лекции на тема: „Съвременни под-
ходи за лечение на авансирал 
белодробен карцином чрез комби-
нацията на конвенционални методи 
с терапевтична ваксина, базирана на 
дендритни клетки“. Проф. д-р 
Вилиян Платиканов, началник 
КАИЛ, УМБАЛ „Св. Марина“, гр. 
Варна, също изнесе интригуваща 
ключова лекция за новостите в 
съвременната трансплантология.

В рамките на конференцията,  на 
07 октомври, бяха проведени две 
работни срещи на тема „Минимал-
но инвазивни техники в хирургич-
ната практика“, с модератори доц. 
д-р Добромир Димитров и д-р 
Лъчезар Танчев, и „Съвременни 
концепции и подходи в кардио-
пулмоналната ресусцитация“, с 

следва на стр. 15
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модератор д-р Петко Стефановски. 
Паралелно се проведе и Кръгла маса 
по програма БГ07 „Инициативи за 
обществено здраве“, на тема: „Да 
говорим открито за стигмата при 
психичните болести“, под ръковод-
ството на доц. д-р М. Стоименова, 
р ъ к о в о д и т е л  н а  к а т е д р а  
“Психиатрия“ при МУ-Плевен. 

На 9 октомври се проведоха и два 
с е м и н а р а –  п ъ р в и я т  н а  т е м а  
„Хирургично лечение на вродени 
сърдечни пороци“, ръководен от 
проф. д-р Цветомир Луканов, 
Началник на Отделение по Детска 
Кардиохирургия към Катедра 
„Кардиохурургия“ в Университет-
ска Болница Хайделберг, Германия, 
а вторият с модератор д-р Радислав 
Наков, УМБАЛ „Царица Йоанна – 
ИСУЛ“ и главен редактор на Medical 
News Ltd бе на тема „Роля на 
социалните медии в медицината и 
възможности за специализация в 
чужбина“.

У ч а с т н и ц и т е  п р е д с т а в и х а  
разработките си в  различни 
категории, като най-добрите три 
научни работи от всяка сесия бяха 
о т л и ч е н и .   П р и з ь о р и  н а  
Конференцията

ПОСТЕРНА СЕСИЯ 1:  1.  Н. 
Кръстева, МУ-Плевен: „Negative 
impact of obesity on pulmonary 
function of asthmatic children“; 2. С. 
Костова, МУ-Плевен: „Biological 
functions of angiotensin-I converting 
enzyme“; 3. И. Симеонова, МУ-
Плевен: „Brachial artery – unusual 
position of high bifurcation“.

ПОСТЕРНА СЕСИЯ 2: 1. Е. Емин, МУ-
Плевен: „Basic techniques used for 
isolation of microorganisms on solid-
m e d i a  a p p l i e d  i n  c l i n i c a l  
microbiology“; 2. Л. Илиева, МУ-
Варна: „Malignant hyperthermia – 
symptoms, diagnosis and treatment“; 
3. К. Майденова, МУ-Плевен: „Serum 
magnesium modulates the levels of 

 станаха:

продължава от стр. 14

MMP-9 and vascular collagen IV 
turnover in hypertensive patients with 
type 2 diabetes“.

Х И Р У Р Г И Я ,  У Р О Л О Г И Я  И  
ОРТОПЕДИЯ:

1.  Я.  Митков,  МУ-Плевен:  
„Aerobic microbial flora in peritonitis 
from different origin“; 2. С. Станеску, 
Университет „Катол Давила“, 
Румъния: „Rare replantations“; 3. В. 
Иванов, МУ-Пловдив: „Laparoscopic 
splenectomy – potentials and benefits“.

АКУШЕРСТВО И ГИНЕКОЛОГИЯ & 

ПЕДИАТРИЯ: 1. М. Сачдева, УМБАЛ 
„Д-р Георги Странски“ – Плевен: 
„Comparison of long term results of 
two minimally invasive surgical 
procedures for female stress urinary 
incontinence“; 2. С. Маринова, МУ-
Плевен: „Joint pain in children“; 3. Б. 
Димитров, МУ-Плевен: „Sentinel 
lymph node identification in patients 
with cervical cancer – with or without 
methyl-blue dye“.

Клинична сесия „Varia”: 1. А. 
Хвърчилкова, МУ-Плевен: „Hearing 
loss, when the genes talk“; 2. И. 
Димитрова, МУ-Плевен: „Bang's 
disease, Malta fever, Mediterranean 
remittent fever, Rock fever of Gibraltar, 
Country fever of Constantinople, Fever 
of Crete or Brucellosis (Case report)“; 3. 
Ж .  К и т а н о в а ,  М У - П л е в е н :  
„Keratoplasty – a method of treatement 
of corneal disesases“.

ПРЕДКЛИНИЧНА СЕСИЯ „VARIA”: 1. 
К. Диеткова, Университет Суми, 

Украйна: „Influence of different 
chitosan materials on blood cells 
coagulation“. 2. Е. Гьокова, МУ-
Плевен: „In situ – atlas of Xenopus 
pronephros“; 3. Ч. Иванов, МУ-
Плевен: „Types of renal vessels 
variations and their relations with 
anatomical objects“.

В Ъ Т Р Е Ш Н И  Б О Л Е С Т И :  1 .  Н.  
Кючуков, УМБАЛ „Д-р Георги 
Странски“ – Плевен: „Bulgarian 
registry for COPD patients who need 
long-termoxygen therapy“; 2. З. 
Иванова, УМБАЛ „Д-р Георги 
Странски“ – Плевен: „Common 
mistakes during inhalation in patients 
with obstructive pulmonary diseases – 
preliminary data“; 3. О. Оздемир, 
МУ-Варна: „Clinical case: endoscopic 
finding of forrest 1A bleeding: is it 
p e p t i c  u l c e r  d i s e a s e  o r  
angiodysplasia?“

НЕВРОЛОГИЯ, НЕВРОХИРУРГИЯ И 

ПСИХИАТРИЯ: 1. М. Свамад, МУ-
Плевен: „Burnout and depression and 
its link to work-life influence on 
physicans and in Bulgaria, Poland and 
Serbia“; 2. Р. Илиева, МУ-Плевен: 
„Verbal  f luency  imparements  
screening during acute stroke stage“; 2. 
И. Петков, МУ-Плевен: „Research of 
short-term memory of persons within 
working age“; 3. З. Казимова, МУ-
Варна: „Engeneered therapeutic stem 
cell for glioblastoma treat“.

Конференция студенти 
и млади лекари
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Доктор хонорис кауза

САТЕЛИТНО ЕСЕННО УЧИЛИЩЕ 
ЗА СТУДЕНТИ И МЛАДИ ЛЕКАРИ

„ИНОВАТИВНИ БИОТЕХНОЛОГИИ В 
СЪВРЕМЕННАТА МЕДИЦИНА“

Със Сателитно есенно училище 
за студенти и млади лекари „Инова-
тивни биотехнологии в съвремен-
ната медицина“, стартира ХІІІ-та 
Международна медицинска научна 
конференция за студенти и млади 
лекари в Медицински университет 
– Плевен.  

Студентската научна кампания 
бе открита на 6 октомври в зала 
„Амброаз Паре“ на Телекомуника-

ционния Ендоскопски Център от Зам.-ректора по 
европейска интеграция и международно сътрудни-
чество проф. д-р Савелина Поповска. Тя се обърна към 
аудиторията от студенти, млади лекари и докторанти с 
думите: „Искам да цитирам древните китайци, които 
казват: Ако мислиш за един ден - си взимаш храна. Ако 
мислиш за една година - посаждаш дърво. Ако мислиш за 100 
години - обучаваш децата”. Проф. Поповска информира, 
че модератор на инициативата е „Амжен България“ 
ЕООД в партньорство с Медицински университет – 
Плевен, Докторантско училище при МУ-Плевен, 
Студентски съвет, АСМБ – Плевен и Организационния 
комитет на конференцията. Традиционният за МУ-
Плевен, 13-ти поред младежки научен форум пък се 
организира под патронажа на проф. д-р Славчо Томов, 
ректор на МУ-Плевен, с подкрепата на УМБАЛ „Д-р Г. 
Странски” – Плевен и община Плевен.

В сателитното училище се включиха над 100 
докторанти, студенти по медицина и млади лекари от 
МУ-Плевен, както и студенти от бакалавърските 
специалности на Медицинския колеж и представители 

на академичната общност на висшето училище. 
В Програмата бяха включени пет пленарни лекции 

на тема: „Биотехнологични лекарствени продукти в 
медицината – същност и дефиниция”; „Медицинска и 
фармакоикономическа обосновка на биоподобните 
лекарствени продукти (БЛП). Настоящи и бъдещи 
предизвикателства при приложението на БЛП – 
проучвания за безопасност, разрешение за употреба, 
риск, мениджмънт програми, фармакологична 
бдителност, наименования, автоматично заместване”; 
„Фармакогенетика – основни принципи и клинични 
предизвикателства”; „Иновативни терапии и 
перспектива на пациентите – ползи, достъп и 
възможности за подобрение”; „Персонализирана 
медицина в онкопато-логията – основни принципи и 
реално приложение”. Лектори бяха д-р Светослав 
Ценов и д-р Борислав Борисов от Амджен България 
ЕООД, проф. д-р Савелина Поповска и д-р Диана 
Пендичева от МУ – Плевен.

Обучението продължи в следобедните часове с 
практическа сесия на тема „Анализ на клинични случаи 
от реалната медицинска практика”. 

В края на деня участниците положиха самооценъчен 
тест за усвоените знания в хода на събитието и получиха 
сертификати за успешно проведено обучен.

в-к “Academia medica” 

В рамките на XIII Международна научна конференция за 
студенти и млади лекари, която се проведе от 7 до 10 октомври 
в Плевен, се състоя тържествена церемония за връчване на 
почетното звание „Доктор хонорис кауза“ на Медицински 
университет  Плевен. С него бе удостоен пионера на 
роботизираната хирургия в световен мащаб - проф. д-р Робърт 
Холоуей, за изключителната си подкрепа и принос към 
развитието на роботизираната хирургия и телемедицината в 
Плевен. Това стана в зала „Амброаз Паре” на Телекомуника-
ционния ендоскопски център на 9 октомври.

Проф. д-р Робърт Холоуей е директор на Клиниката по 
онкогинекология във Флорида Хоспитъл, САЩ и съосновател 
на Световния институт по роботика. Най-високото 
академично отличие бе връчено на американския професор от 
ректора на МУ – Плевен проф. д-р Славчо Томов. На 
церемонията присъстваше и почетният ректор на МУ – 
Плевен, чл. кор. на БАН проф. д-р Григор Горчев. След 

–

получаването на званието проф. Холоуей изнесе 
лекция пред академичната общност, гостите на 
м л а д е ж к и я  ф о р у м ,  б ъ л г а р с к и т е  и  
чуждестранните студенти. 

в-к “Academia medica” 

СВЕТОВНОИЗВЕСТЕН ПРОФЕСОР 
В ОБЛАСТТА НА РОБОТИЗИРАНАТА ХИРУРГИЯ 

СТАНА „ДОКТОР ХОНОРИС КАУЗА“ НА МУ-ПЛЕВЕН
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ПРЕДСТОИ ИЗБОР НА НОВО РЪКОВОДСТВО 
НА АСОЦИАЦИЯТА НА СТУДЕНТИТЕ-МЕДИЦИ В БЪЛГАРИЯ – КЛОН ПЛЕВЕН

На 2 ноември в 18 ч. в зала „Асклепий“ на 
Медицинския университет – Плевен „Асоциация на 
студентите-медици в България“ – клон Плевен ще 
проведе редовно есенно отчетно-изборно общо 
събрание. В дневния ред са включени обсъждане и 

гласуване на промени в устава на сдружението, отчет на 
УС и КС за изминалия мандат, освобождаване на УС и 
КС, избор на ново ръководство и председател на АСМБ – 
Плевен.

в-к “Academia medica” 

С ПОЛЕЗНА ИНИЦИАТИВА СТУДЕНТИТЕ-МЕДИЦИ ОТ МУ-ПЛЕВЕН
 ОТБЕЛЯЗАХА СВЕТОВНИЯ ДЕН ЗА БОРБА С РАКА НА ГЪРДАТА

По повод Световния ден за борба с рака на гърдата – 
19 октомври, Асоциацията на студентите медици в 
България – клон Плевен, със съдействието на AVON 
организираха информационна кампания под мотото 
„Бъди информиран, бъди отговорен“. Тя бе в подкрепа 
на всички хора, сблъскали се с тежката диагноза „рак на 
гърдата“.

Кампанията стартира на 19 октомври – в шатра, 
разположена пред Central Mall, във времето от 12 до 18 ч., 
усмихнати бъдещи медици раздаваха флаери и 
брошури на всяка спряла се жена и с желание 
разясняваха как може тя сама да се самопрегледа. 
Проявилите интерес гражданки на Плевен получиха и 
талони за безплатен профилактичен преглед  за рак на 

гърдата с посочени в тях телефон за връзка (за 
предварително записване на часове) и място на 
провеждането им. Само през първите два часа 
раздадените на плевенчанки талони, които те могат да 
използват до края на годината бяха над 100. 

В същия ден, в 17:30 ч. в зала „Асклепий” на 
Медицински университет – Плевен, беше изнесена и 
публична лекция на тема: „Рак на гърдата – диагноза, а 
не присъда“ от психолога И. Илиев.  

Кампанията продължи във вторник, 20 октомври, с 
„Pink Party” в Havana Bar от 20:30 часа.

Инициативата на бъдещите медици завърши на 23 
октомври, петък, с публична лекция на доц. д-р Байчев 
от 16:30 часа в зала „Авицена” на МУ – Плевен.

в-к “Academia medica” 

Интервю за 
11.10.2015 г.

Medical News 

Ружа Генчева е студент по медицина 6 курс в Медицински университет – Плевен. Тя е 
председател на Организационния комитет на приключилата вчера 13-та Международна 
медицинска научна конференция за студенти и млади лекари, която се проведе е 
Телекомуникационния ендоскопски център на Университета.

З д р а в е й т е .  К а к  п р о т е ч е  
тазгодишната Конференция и с 
к а к в о  с е  р а з л и ч а в а ш е  о т  
проведените до сега?

Всяка година конференцията е 
уникална сама по себе си. Тази 
година нашето мото е „Еднопосочен 
билет към иновациите“, поради 
което силно се постарахме да 
съберем лектори и участници, които 

да представят своите най-нови 
постижения.

За първи път тази година, в 
рамките на Конференцията се 
проведе сателитно училище за 
студенти и  млади лекари с  
подкрепата на „Амжен България“, 
на което присъстваха над 100 
участника. Темата на училището 
беше „Иновативни биотехнологии в 

модерната медицина“, в рамките на 
което беше представена най-актуал-
ната информация за лечението с 

следва на стр. 18

РУЖА ГЕНЧЕВА: НАД 400 СТУДЕНТИ И МЛАДИ ЛЕКАРИ ПЪТУВАХА 
С ЕДНОПОСОЧЕН БИЛЕТ КЪМ ИНОВАЦИИТЕ“ НА КОНФЕРЕНЦИЯ В ПЛЕВЕН“
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биологични и биоподобни медика-
менти. Това само по себе си е 
иновация.

Освен това тази година имахме 
два семинара – единият беше на тема 
„Хирургично лечение на вродени 
сърдечни малформации“ с лектор 
проф. Цветомир Луканов, ръководи-
тел на клиниката по детска кардио-
х и р у р г и я  в  У н и в е р с и т е т а  в  
Хайделберг, Германия.

Другият беше,  също така,  
изключително полезен и интересен – 
„ Н а с т о я щ и  в ъ з м о ж н о с т и  з а  
специализации и стажове в Европа & 
Ролята на социалните медии в 
медицината“, с лектор д-р Радислав 
Наков, Директор на официалния 
медиен партньор на конгреса – 
Medical News.

Имахме и два уъркшопа – 
„Минимални инвазивни техники в 
хирургичната практика“ с модера-
тори доц. Димитров и д-р Танчев, 
както  и  „Кардиопулмонална 
ресусцитация“ с модератор д-р 
Стефановски.

50 участника, избрани на случаен 
принцип, пък, имаха възможността 
да работят с виртуален симулатор за 
лапароскопска хирургия.

Тази година имахте двама гост-
лектори от чужбина и един от 
България. Ще ни кажете ли нещо 
повече за техните лекции?

Точно така, лекторите ни от 
чужбина бяха проф. Кеничиро 
Хасуми от Япония, който е „Доктор 
хонорис кауза“ на МУ-Плевен и е 
основател  на  Международна 
и з с л е д о в а т е л с к а  ф о н д а ц и я  
„Хасуми“ и проф. Робърт Холоуей, 

ръководител на Клиниката по 
онкогинекология във Флорида 
Хоспитал, САЩ, който този петък 
също бе удостоен с най-високото 
академично звание на МУ-Плевен.

Лекциите и на двамата бяха 
много иновативни в унисон с темата 
на конгреса. Проф. Холоуей подроб-
но разясни клиничното значение на 
топографирането на сентинелните 
лимфни възли в пелвиса и на инфра-
реналната аортна лимфаденекто-
мия при рак на ендометриума, а 
проф. Хасуми представи съвремен-
ни подходи за лечение на авансирал 
б е л о д р о б е н  к а р ц и н о м  ч р е з  
комбинацията на конвенционални 
методи с терапевтична ваксина 
базирана на дендритни клетки.

Друг наш лектор беше проф. 
Вилиян Платиканов, ръководител 
на Катедрата по анестезиология в 
МУ-Варна, който изнесе лекция на 
т е м а  „ Т р а н с п л а н т а ц и о н н а  
медицина“.

Колко участника имаше на 
тазгодишната Конференция?

На конференцията присъстваха 
около 400 участника, от които 150 
б я х а  с  у с т н и  и л и  п о с т е р н и  
презентации.

Имахме участници от всички 
медицински факултети в страната, 
както и от Франция, Германия, 
Румъния, Украйна, Великобрита-
ния, Беларус и др.

Разкажете на нашите читатели 
как се организира една младежка 
медицинска конференция?

Подготовката на конференцията 
стартира веднага след приключ-
ването на миналогодишната, някъде 

около 15.10.2014 г. Организирането 
на такова събитие означава да 
подсигуриш абсолютно всичко – от 
химикалката и моливчето до 
награждаването на „Доктор хоно-
рис кауза“, означава много усилена 
работа на много хора.

Мисля, че тази година успяхме да 
се сработим много добре и смятам, 
че постигнахме много добър 
резултат. За това има значение и 
пълната подкрепа, която получа-
ваме от ръководството на МУ-
Плевен и от нашите преподаватели.

Пречи ли дейността като 
председател на Организационния 
комитет на Конференцията на 
подготовката за колоквиумите и 
изпитите през годината?

Определено не! Когато човек има 
ж е л а н и е ,  н а м и р а  в р е м е .  
Организацията на Конференцията 
по никакъв начин не ми попречи на 
подготовката за изпитите.

Тук е момента да благодаря и на 
един изключителен човек, нашият 
координатор – д-р Диана Пенди-
чева. Тя ни подкрепя изключително 
много и наистина нямам думи да 
изразя благодарността си към нея!

К а к в и  с а  п л а н о в е т е  з а  
конференцията догодина?

Пак казвам, че всяка година 
конференцията е униклана. В мо-
мента нито мога да кажа каква ще е 
темата, нито кои ще са лекторите. 
Всичко ще се реши в процеса на ра-
бота на организационния комитет.

Medical News -

Интервюто е взето от портала на 

 медиен партньор 

на форума 

продължава от стр. 17
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РЕПУБЛИКАНСКО СЪСТЕЗАНИЕ ПО СПОРТЕН КОМПЛЕКС „ЗДРАВЕ”, 
гр. Китен

От 24.09.2015 г. до 27.09.2015 г. в гр. 
Китен се проведе традиционното 
Републиканско състезание по спортен 
комплекс „Здраве”, организирано от 
Ф е д е р а ц и я т а  н а  с и н д и к а т и т е  в  
здравеопазването – КНСБ. Дейно участие 
взеха и спортистите от МУ – Плевени и 
Университетската болница. Отново 
станахме комплексен победител от 
атлетика, спортни игри, щафета и теглене 
на въже.

Страница на 
СТУДЕНТИТЕ
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СТУДЕНТИ ОТ КАЗАХСТАН 
СЕ ОБУЧАВАТ В МУ-ПЛЕВЕН 

ПО ДОГОВОР ЗА АКАДЕМИЧЕН ОБМЕНЗа втора поредна година студен-
ти от Медицински университет 
Астана посещават Медицински 
университет – Плевен за обучение по 
междуинституционален договор за 
академичен обмен, валиден до 2018 г. 

Тази година групата от 10 
студенти по медицина от V к., сред 
които 7 момичета и 3 момчета, 
пристигна в МУ-Плевен на 18 
септември 2015 г. за провеждане на 
тримесечен курс през зимния 
семестър на академичната 2015/2016 
г., по програмата за студенти от 
специалност „Медицина“. Графикът 
им включва англоезично обучение 
по дисциплините Хематология, 
Нефрология, Детски болести, 
А к у ш е р с т в о  и  Г и н е к о л о г и я ,  
Хирургически болести, Онкология, 
Кардиология и Ендокринология.

За читателите на в-к “Academia 
medica” студентите от Казахстан 
представиха своя университет. 

Казахстан е страна с богато 
историческо и културно минало. 
Разположен в сърцето на Евразия, 
Казахстан е на кръстопътя на древни 
световни цивилизации, на кръстопътя 
на транспортни пътища, социални и 
икономически, културни и идеологи-
чески отношения между Изтока и 
Запада, Севера и Юга, между Европа и 
Азия. Столицата на страната ни от 
1997 г. е прекрасният град Астана. В та-
зи статия ние, студентите от столич-
ния Медицински Университет Астана, 
Казахстан, бихме искали да направим 
кратка екскурзия в историята и 
живота на нашата Алма матер.

" М е д и ц и н с к и  у н и в е р с и т е т  
Астана" (МУА) е основан през 1964 г. 
и  д н е с  е  е д и н  о т  в о д е щ и т е  
м е д и ц и н с к и  у н и в е р с и т е т и  в  
страната. В нашето висше училище 
се обучават над 5000 студенти и 
р а б о т я т  п о в е ч е  о т  7 0 0  
преподаватели. През 50-годишната 
история на университета ни, 
медицинско образование там са 
получили над 13 500 лекари в 
различни профили и категории. 

Ежегодно в МУА се провежда прием 
за обучение по специалностите 
"Обща медицина",  "Дентална 
медицина", "Обществено здраве", 
"Сестринско дело", "Фармация" и 
"Медико-профилактично дело“. С 
преобразуването на университета 
ни и влизането му в състава на 
Национален медицински холдинг 
от 6 януари 2009 г., клинични бази на 
МУА стават  редица  водещи 
национални и републикански 
центрове  и  изследователски 
институти. Основани са над десет 
филиала на научни центрове и 
институти, сред които филиалите 
н а  Н а у ч н о и з с л е д о в а т е л с к и  
институт (НИИ) по Кардиология, 
НИИ по туберкулоза и Научно-
изследователски център по пробле-
ми на формирането на здравословен 
начин на живот в Република 
Казахстан. Днес възпитаниците на 
нашата Алма матер активно 
участват в международни научни 
конференции и конкурси и имат 
възможност да се обучават по 
договорености за чуждестранен 
обмен както в близки, така и в 
далечни страни. В допълнение към 
обучението си в сферата на 
медицината, студентите могат да се 
реализират и в други области на 
науката, творчеството и спорта. 
Гордост за университета ни са 

отборите по Джу-Джицу, волейбол 
и баскетбол.

"Досы жоқ адам – Тұзы жоқ 
тағам"   

"Да живееш без приятели е все 
едно да приемаш храна без сол"

(казахска пословица)

Казахският народ, подобно на 
много други народи, в продължение 
на векове е  оценявал силно 
подкрепата и взаимопомощта. 
Семействата, живеещи в една 
област, винаги са били като едно 
голямо семейство. В съвременен 
Казахстан продължава високо да се 
цени приятелството между хората, 
страните и народите. С увереност 
може да се твърди, че приятелството 
между Казахстан и България е 
непоколебимо. Щастливи сме да 
бъдем в тази прекрасна страна и в 
красивия град Плевен! Радваме се на 
предоставената ни възможност да се 
учим от опита на уважавани 
преподаватели и да споделяме 
знанията и уменията си с наши 
колеги. Бихме искали да изразим 
с ъ р д е ч н а  б л а г о д а р н о с т  к ъ м  
ръководството, академичния състав 
и всички служители на Медицински 
у н и в е р с и т е т  –  П л е в е н  з а  
гостоприемството и добротата.

Несъмнено, от сега нататък 
Плевен завинаги ще остане в 
сърцата ни!

в-к “Academia medica” 
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МУ–ПЛЕВЕН БЕ ДОМАКИН НА ТРАДИЦИОННИЯ 
VIІ СЕМИНАР ПО РОБОТИЗИРАНА ХИРУРГИЯ 
С ПРАКТИЧЕСКА СЕСИЯ ЗА БЪЛГАРИЯ 

На 24 и 25 септември 2015 г. в Телекомуникационния 
ендоскопски център на Медицински университет – Плевен се 
проведe  традиционният, седми пореден форум по 
роботизирана хирургия с практическа част и международно 
участие. В центъра беше инсталирана демо роботизирана 
система и симулатор за обучение на курсистите от Румъния и 
България, които  преминаха интензивно обучение в теоретични 

и практически сесии върху живи тъкани. Целта на курса бе да овладеят основните принципи на 
роботизираната хирургия, да се запознаят с устройството и функционирането на 
роботизираната система, с позиционирането на пациента, както и с правенето на хирургични 
шевове и възли с помощта на робота.

Чл-кор. проф. Григор Горчев, ръководител на Телекомуникационния център и на семинара 
по роботика, откри събитието, като изтъкна факта, че от 2014 г. висшето училище вече има две 
роботизирани системи, втората от които е от последно поколение Da Vinci Si и разполага със 

симулатор за обучение. Това нарежда плевенския център по роботика сред водещите в Европа. Проф. Горчев изрази своята 
удовлетвореност от домакинството на страната ни на Третия Международен Конгрес по роботизирана хирургия за Югоизточна Европа, 
който се проведе миналия октомври в София под патронажа на МУ-Плевен.  Той подчерта, че към момента в Плевен са сформирани и 
оперират успешно общо четири екипа по роботизирана хирургия – два гинекологични, един урологичен и един новосъздаден екип по 
обща хирургия.

Чл-кор. проф. Григор Горчев беше първият лектор на семинара, който  представи в доклада си, 7-годишния опит на плевенския екип в 
роботизираната гинекологична хирургия. 

В теоретичната част на семинара на 24 септември лекции изнесоха също и проф. д-р Славчо Томов, Ректор на МУ-Плевен, и проф. д-р 
Флорин Савулеску от Букурещ, Румъния. Този година нашата северна съседка е домакин на Четвъртия Международен Конгрес по 
роботизирана хирургия за Югоизточна Европа, който ще се проведе от 29 до 31 октомври в Букурещ с участието на плевенските хирурзи, 
които ще представят своя опит с роботизираната система в урологията, гинекологията и общата хирургия.  

В дните на семинара чл.-кор. проф. Горчев и проф. Томов участваха като хирурзи на конзола в организираните две сесии „Хирургия 
на живо”, демонстрирайки гинекологични интервенции с новата роботизирана система, а участниците  имаха възможност да 
наблюдават и дискутират от аудиторията в ТЕЛЕЦ. 

Във втория ден на форума, на 25 септември, участие в теоретичната сесия с лекции имаха доц. д-р Добромир Димитров и доц. д-р 
Николай Колев. Те споделиха своя първоначален опит в роботиката съответно в сферата на общата хирургия и урологията. След 
приключване и на втората практическа сесия активните участници в семинара получиха сертификати за придобитите умения и знания 
за работа с роботизираната система. 

Информацията предостави В. Дукова

НАЦИОНАЛНА КОНФЕРЕНЦИЯ
“ЗДРАВЕТО НА БЪДЕЩИТЕ ПОКОЛЕНИЯ – ПРЕДИЗВИКАТЕЛСТВО ПРЕД СПЕЦИАЛИСТИТЕ ПО ЗДРАВНИ ГРИЖИ”

На 19 и 20 септември в Монтана се проведе национална 
конференция на тема “Здравето на бъдещите поколения – 
предизвикателство пред специалистите по здравни грижи”. 
Организатор на форума е Регионалната колегия на Българската 
асоциация на професионалистите по здравни грижи (БАПЗГ) в 
Монтана със съдействието на Община Монтана и под  патронажа на 
кмета Златко Живков. Председател на научния комитет на 
конференцията бе доц. Иванка Стамболова, ръководител на Катедра 
„Здравни грижи“ във Факултета по обществено здраве към 
Медицински университет – София. Тя изнесе встъпителния доклад, в 
който очерта основните проблеми и приоритети на детското здраве в 
България.

Във форума участваха около 130 специалисти по здравни грижи - 
фелдшери, медицински сестри и акушерки от 14 населени места, сред 
които освен Плевен, са и София, Велико Търново, Стара Загора, 
Димитровград, Казанлък, Хасково, Ямбол. В дискусиите по актуалната 
и интересна тематика на конференцията се включиха и медицински 
специалисти от Ниш, Пожаревац, Крагуевац. Сред тях бе и 
председателят на Националната асоциация на сдружените здравни 
работници на Сърбия, Небойша Васич.

Плевенски специалисти също взеха участие във форума. Доц. 
Силвия Цветкова от катедра „Общественоздравни науки” към 

факултет „Обществено здраве“ на Медицински университет – Плевен 
изнесе пленарен доклад “Детето и възрастните”, тема, 
представляваща интерес не само за професионалистите. Третият 
пленарен доклад относно етичните аспекти във взаимоотношенията 
на професионалистите по здравни грижи в детското и училищно 
здравеопозване представи доц. Макрета Драганова от същата катедра.

Презентациите на останалите участници по интересни и 
актуални теми бяха разпределени и изнесени на заседанията по 
секции в 3-те основни научни направления – „Организация и 
управление на здравните грижи за децата във възрастта 1 – 6 години”; 
„Организация и управление на здравните грижи за децата във 
възрастта 7 – 18 години”; „Професионално-трудови аспекти в 
здравните грижи“. Организирана бе и секция „Постери”. Форумът 
завърши с презентациите на представители на фармацевтични 
фирми. 

Обменът на информация и мнения и създадените контакти по 
време на конференцията повишиха компетеността  на 
професионалистите по здравни грижи и ще допринесат за 
заздравяване на партньорството им с всички останали заинтересовани 
страни – представители на местната власт, директори на детски ясли, 

градини и училища, и педагози.
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